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Besvikelsen: Utbyggnaden
av Centralbadet skjuts upp
NORRKÖPING
Politikernas beslut att skjuta upp
utbyggnaden av Centralbadet väcker
stor besvikelse. ”Behovet avvarm-
bassäng är jättestort.”

Det säger Marie Bager, ord-
förande i Neuroförbundet i
Norrköping.
För ett par år sedan fatta-
de politikerna beslut om att
satsa på att bygga ut Cen-
tralbadet eller attbygganytt
badhus – och förse det med
en varmvattenbassäng. Men
när det ska ske är oklart och
likasådeekonomiskaramar-
na. I höstas ströks badhuset
i investeringsbudgeten och
sköts på framtiden.
– Jagblev fruktansvärt led-
sen och besviken, säger Ma-
rie Bager.
– Det är jättetråkigt. Vi
hade sett fram emot en ny
och fräsch anläggning. Allt
lät så bra och positivt med
vattentemperaturen och att
det skulle varahöj- ochsänk-
bart golv, säger Jenny Elias-
son, kanslist på Reumatiker-
föreningenNorrköping.
Rehabbassängen på Vrin-

nevisjukhuset är dessutom
enbart öppen för sjukhusets
patienter somavmedicinska
skälbehöver sjukgymnastik.
– Det är stängt för fören-
ingarhela våren. Det är kata-
strof föross,menvimåsteac-
ceptera det som läget är, sä-
gerMarie Bager.
– Men det är väldigt ont
ombassänger i länet. Och så
skjuter man på det här byg-
get som vi behöver och har
väntat på i så många år. Nu
vet vi inte hur det blir, tilläg-
ger hon.
Vad innebär det för era
medlemmar om träning-
enuteblir?
–Manpratar jumycketom
vårdskuld,mendetblir även
en rehabiliteringsskuld när
träningen har uteblivit i ett
år. Det syns redannuhososs
medkroniskadiagnoser som
till exempel MS och Parkin-
son.Det sker en långsamför-

sämring. Man har sett att en
del av oss inte förflyttar oss
likabra somvi gjorde innan.
– Det är dyrtmedbassäng-
er, men också jätteviktigt.
Det är enmöjlighet att träna
utan specialistkompetens.
Manborderäknapåvadman
sparar för varje år man kan
skjuta upp människors be-
hov av hemtjänst, färdtjänst
eller LSS, anserMarie Bager.

ReumatikerföreningenNorr-
köping har aldrig haft så
lång kö till vattenträning
som nu. Varje vecka brukar
flera hundra medlemmar
ha vattenträning på sjukhu-
set och i den privata varm-
basssängen på Lindövägen.
Den senare planerar snart
att öppna igen.
– Men det funkar inte för
oss att välja ut några, när fle-
ra hundra vill träna, säger
Jenny Eliasson som tillägger
attbassängenpåLindövägen
även är för djup för många
medlemmar.
Bassängträningärenavde
mestuppskattaderehabilite-
ringsformerna för personer
med till exempel reumatisk
sjukdom och neurologiska
skador.

– Bassängträningen be-
tyder massor. Den är skon-
sam och belastar inte leder-
na, men man får igång rö-
relsen. Då fårman igång led-
vätskan, såatt ledernasmörjs
och man mår bra. Har man
inte kommit igångmed trä-
ning betyder det mycket för
kroppen bara att få stå i det
varma vattnet, sedan kan
man öka aktiviteten succes-
sivt. Bassängträning passar
alla, säger Jenny Eliasson.
–Desomjagrepresenterar,
med neurologiska skador,
kan inte träna på annat sätt
än att vara i vatten. De kan
röra sig i vatten,men inte på
land, sägerMarie Bager.

När funktionshinderfören-
ingarnaflyttade frånSandby-
hov 2017 förlorademan till-
gången till denbassängsom
fanns där, vilket betyder att
mångaärhänvisade till Vrin-
nevisjukhuset, dåbassängen
påLindövägen inteäranpas-
sad för demsomär rullstols-
burna.
Norrevohargjortenutred-
ning om badhuset som pre-
senterades förra året. Den
landade i två alternativ: En
tillbyggnad vid Centralba-

det respektive en nybygg-
nad iHimmelstalund.Det lu-
taråten tillbyggnad,menut-
redningengav intepolitiker-
na alla svar sombehövdes.
– Vi är inte helt klara med
underlagetän.Detfinns fort-
farande ett antal frågor som
vi behöver svar på. När det
handlar om en så stor inves-
tering behöver vi vara helt
säkra på att vi gör rätt innan
vi trycker på start, säger Olle
Vikmång(S), kommunstyrel-
sens ordförande.
– Vi behöver veta mer om
våra behov framåt, utifrån
fritidsperspektivet, skolans
behov men också de behov
somuttrycks avblandandra
neuroförbundet. Tyvärr har
jag inte såmycketklararebe-
sked att ge än att vi får åter-

komma till badhuset i bud-
getprocessen under våren.
Hurhögprioritetharbad-
huset?
– Det vill jag inte svara på
innan vi har helhetsbilden
med alla investeringar fram-
åt. Men vi vet ju att vi har en
brist på vattenytor. Det är
trångtochvi saknarenvarm-
vattenbassäng. Så det är ing-
en tvekan om att behovet är
stort, men vi behöver ställa
det mot andra investerings-
behovsomviocksåhari form
avskolor,äldreboendensamt,
inteminst, gator och vägar i
taktmedattNorrköpingväx-
er, säger Vikmång.
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Badutredningen
●Kommunen har utrett Norrköpings tillgång på vatten, och
jämfört med Linköping, Borås, Jönköping och Västerås. Norr-
köping har sämst resultat. Centralbadet har sju banor för mo-
tionssim, medelvärdet för städerna är 18.
●De två förslag som presenteras i utredningen är antingen
en tillbyggnad av Centralbadet, som beräknas kosta 270 mil-
joner kronor eller att bygga ett nytt badhus på Himmelsta-
lund (cirka 100 miljoner kr dyrare). I båda alternativen finns
varmbassäng. Men underlaget är ännu inte klart.

Norrköping är i stort behov av en varmbassäng. Det menar Marie Bager, ordförande Neuroförbundet i Norrköping och Jenny Eliasson, Reumatikerföreningen Norrköping.
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